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Finansdepartementet 
 

Dato: 01.04.2022 

Abelias innspill til høring om ny lov om folkefinansiering av 

næringsvirksomhet (NOU 2021:10) 
Abelia er foreningen for kunnskaps- og teknologibedrifter i NHO. Vi organiserer rundt 2.700 
virksomheter med ca. 56.000 årsverk. Vår visjon er "et digitalt og bærekraftig kunnskapssamfunn". 
Abelia har medlemmer innen blant annet IKT, rådgivning, utdanning, forskning og ideell sektor. 

Abelia takker for muligheten til å spille inn til arbeidet med my lov om folkefinansiering av 
næringsvirksomhet. Mange av folkefinansieringsplattformene er medlem av Abelia og vi har hatt et 
tett samarbeid med dem over lang tid. Det har skjedd en rask utvikling i segmentet, og alle setter pris 
på at det nå kommer på plass en god regulering av bransjen. 

Vi imøteser det meste av de anbefalingen som ligger i NOUen. Vi ser at det aller meste i forslaget 
følger av EUs forordning. Vi støtter forslaget om at den gjennomføres som lov.  
 
Vi har en kommentar til punktet om endring i finansforetakloven:   
 

I punkt 3.3.4.2 (forslag til endringer i finansforetaksloven) er utvalget delt. Hvis finansforetakenes 
kredittgivning gjennom folkefinansieringsforetak blir regnet som finansieringsvirksomhet, er det 
nærliggende at folkefinansieringsforetak vi ha standardiserte vilkår som gjør at det blir gjort unntak 
fra finansavtaleloven. Dette vil ventelig føre til at vilkårene blir mer kompliserte enn det som er 
nødvendig. Departementet bør derfor vurdere dette nærmere, i tråd med mindretallets syn.  
 
I punkt 8.4.3.5 mener vi utvalget ikke har vurdert grundig nok hvorfor det er nødvendig med 
straffebestemmelser i tillegg til hjemler for overtredelsesgebyr.   
 

Vi mener det bør bestrebes å ha et så enkelt regelverk som mulig.   
 

I tillegg til kommentarer knyttet til selve NOUen ønsker vi å trekke fram et annet forhold. I 2019 mistet 
folkefinansieringsselskapene adgang til Gjeldsregisteret etter en endring i tolkning av deres rolle. 
Dette svekker folkefinansieringsselskapenes adgang til å kvalitetssikre sitt produkt. Vi ber om at de nå 
gis adgang til Gjeldsregisteret igjen.   
 

I samtale med folkefinansieringsbransjen opplever vi en utålmodighet med å få på plass den nye loven 
og viderefører budskapet om at en rask implementering av den nye loven er velkommen.   
 

 

Vennlig hilsen, 

 

Øystein E. Søreide       Nils-Ola Widme 

Administrerende direktør      Næringspolitisk direktør 


